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Stadsgildeting og der havde John 
en udførlig beretning op til marts 
måned, den vil jeg ikke gentage. 
April måned blev brugt til indsættel-
ses gildehaller og den 23. april fej-
rede vi Sct. Georgs aften på slottet. 
Denne gang var vi kun i Kirkesalen, 
dette bl.a. for at undgå trapperne, 
og det gik rigtig flot, med at afholde 
det hele i samme sal. Mange tak til 
4. Gilde for et flot arrangement. Den 
eneste ting jeg kan blive ked af, var, 
har jeg efterfølgende fået at vide, at 
der sad nogle der ikke kunne høre, 
hvad der blev sagt fra højbord. Dette 
havde vi ikke taget højde for i plan-
lægningen, men det bliver der næ-
ste gang.
Den 25. april havde Poul Lyngs og 
Jørgen Pørksen inviteret til fælles-
spisning, her var godt fremmøde 
med ca. 35 personer, og der blev 
serveret en 2 retters menu, med  
god dansk mad.
Den 26. april blev vores Madpakke-
hus på Frydenborg indviet. Jeg var 
der ikke selv, men er sikker på at vi 
hører herom senere.
Jeg vil gerne takke 5. Gilde for de tre 
foredrag de har givet og afholdt i an-
ledning af vores 90 års fødselsdag. 
De har alle været godt besøgt.
Der har været afholdt fælles arbejds-
dage på Frydenborg.
6.maj var der arbejde med poster til 
halvmaraton i Middelfart og så er der 
lige kommet flyers til os. Gildehuset 
holder pause fra nu af og ind til sep-
tember, de sidste arrangementer er 
ude af huset, og vi kan glæde os til 
nogle gode aftener på Fryden-borg.

Referat fra stadsgilderåd 
den 08. maj 2023.

1. Velkomst
2. Valg af dirigent
3. Valg af referent
4. Godkendelse af referat fra 
sidste stadsgilderådsmøde d. 24. 
oktober 2022.
5. Stadsgildemesterens b-ret-
ning
6. Økonomien p.t.
            Beretning fra udvalgene 
a. hjælpekomite
b. husudvalg
c. lejrudvalg
d. distributionsud-valg
e. ridderudvalg
f. operaudvalg

7. Eventuelt  (herunder GIM-
udvalg og onsdagsklubben) 
Deltagere: Stemmeberettige le-
delsesmedlemmer:  17 og 24 gil-
debrødre i alt.
Ad 1 Velkomst
Britta Højriis bød velkommen
Ad 2 Valg af dirigent
Henning Spens
Ad 3 Valg af referent
Henning Lorentzen
Bad om beretninger fra udvalgene 
elektronisk. 
Ad 4 Godkendelse af referat
Ingen kommentarer.
Ad 5 Stadsgildemesterens beret-
ning ( indsat uredigeret og kursiv)
Det er ikke længe siden vi havde 

STADSGILDET
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tigere ud til gildebrødre, måske det 
kan gøre flere interesserede i hvad 
sker der bag kulissen, tør at man vil 
deltage i diskussionen og tage an-
svar. Ikke at kommentaren er, at det 
er jo bestemt på forhånd. Så er det 
svært at få lyst til at komme med sin 
mening.
Jeg takker alle for engagement i de 
forskellige opgaver vi bliver opfor-
dret til at give en hånd med til. Dette 
var beretningen, Tak fordi I lyttede 
med.
Spørgsmål
Der blev spurgt i søsætning af kon-
gebåden
Henning Spens meddelte at det var 
udsat pga halvmaraton i byen, og 
han rundsender ny dato for søsæt-
ningen.
Bent Christensen spurgte om der 
var en løsning på spørgsmålet om-
kring regnskabshjælp som blev ved-
taget at skulle undersøges.
Stadsgildet beklager ikke at kunne 
stille med et forslag.
Regner Staugaard at han var imod 
sådan en læsning som sagtens kun-
ne løbe op i 30.000 pr år, og mente 
at der var regnskabskyndig kapaci-
tet nok i gilderne.

Vi har et majmarked foran os, og her 
håber jeg, at der er nogle der har 
tænkt tanker sammen med Mette. Et 
informationstelt som på den bedste 
måde fortæller, hvem vi er.
Jeg håber at alle vores udvalg er 
kommet godt i gang, og at der både 
bliver bredt og delt megen god viden 
mellem delta-gerne, til gavn for fæl-
lesskabet og tanken bag at vi laver 
udvalg. Hvis udvalg ikke fungerer el-
ler har sin rette, så er det er emne 
jeg gerne vil, vi fremadret-tet får til-
passet.
Stadsgildeledelsen har ikke haft 
møde endnu, så alt er stadig ganske 
nyt, men jeg håber I bærer over med 
evt. fejl, mangler i procedurerne. 
Men vi lærer af det hele. Og hvem 
siger alt skal være som vi plejer.
Vi skal se fremad, vi taler hele tiden 
om nye medlemmer, det er bare 
så negativt. Jeg ønsker at tro at de 
kommer til os, hvis vi også derude 
formår at lave røre omkring os selv. 
Vi skal stå sammen om de opgaver 
vi har, vi behøver ikke hver gilde op-
finde den dybe tallerken, hvis den 
er opfundet af et andet gilde. Vi skal 
vise at vi vil hinanden, lad os sam-
arbejde bedre, lad os få viden hur-

Den Grønne Stue
Blomster, brugskunst & specialiteter

Esbjergvej 40 - 6000 Kolding
Telf. 76 300 620

www.dengronnestue.dk



Dalbyvej 45 · 6000 Kolding
www.egelymurerforretning.dk · Tlf. 2615 5526  

info@egelymurerforretning.dk

v./ Kim Anders Roager Nielsen · Aut. Kloakmester
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gilde.
Børnestøtten har vi to sager, en 
konfirmand, den er ikke afsluttet. Vi 
mangler en faktura for at kunne be-
tale.
Så har vi hjulpet en dreng med beta-
ling til en sommerlejr, hvor der ikke 
var midler i familien til dette.
Det næste der står for døren, er maj 
marked, her har vi fået fire pladser 
ved den Spanske trappe som vi før 
har haft.
Planlægningen er i fuld gang.
Økonomien er for nedadgående 
der er ikke så mange penge at gøre 
godt med.
Der har været spørgsmål om hjæl-
pekomiteen kører lige efter de ret-
ningslinjer der er beskrevet i vejled-
ningen. Til det må vi sige, det gør vi 
ikke altid.
Så derfor vil vi gerne have rettet vej-
ledningen så den kommer til at pas-
se til virkeligheden i komiteen. Da vi 
er en komite under stadsgildet, må 
det være stadsgildet der fremkom-
mer med en ny vejledning, som vi 
haver at rette os efter.
Dette var så beretningen, og så vil 
jeg godt takke for et godt samar-
bejde i komiteen og tak til de gilde-

Ad 6 Økonomi Peter Eeg
Peter gennemgik budgetopfølg-
ngen for 1 kvartal.
Erik Madsen opfordrede til at sætte 
budget fra samme periode fra 2022, 
så det var mere anvendeligt.
Henning Spens mente også at en 
budgetopfølgning i sagde ret meget.
Ad 7 Beretning fra udvalgene
 A. Hjælpekomite Jørgen Pørksen 
(indsat uredigeret og kursiv)
Uden gildebrødrenes indsats, var 
der ikke noget der hed hjælpear-
bejde i gilderne, vi skal lige huske at 
alt hjælpearbejde lige skal vende i 
hjælpekomite-en.
Ved Sct. Georgs aften var der udde-
ling af fire donationer, der skete dog 
det der var to der ikke mødte op. De 
har efterfølgende fået deres dona-
tion. Der var en god grund til de ikke 
var mødt op. Den ene havde ikke 
modtaget invitationen, og det var 
min skyld, så det påtager jeg mig, 
den anden skyldes pludselig opstået 
alvorlig sygdom i familien.
Derudover har vi doneret et el løbe-
hjul til en autist der ikke kunne være 
tilstede, Vi indkøbte den og hun fik 
den overdraget på bopælen, jeg var 
derude sammen med Birthe fra 2. 

HUSK 
AT STØTTE 

VORE 
ANNONCØRER 
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Hos os bliver festen en succes!

Festlokaler til både de mindre sammen- 
komster men også til de rigtig store. 

Vi byder ind med Sankt Jørgens Gaard,  
Danhostel Kolding og  

Forum Kolding Bramdrupdam. 
Overnatning, mad, drikkevarer,  

musik, wellness - Vi kan det hele!
Vi glæder os til at byde  

jer velkommen.

Læs mere på www.ssbad.dk  

brødre der gør det muligt, véd deres 
arbejde.
Jørgen mente at stadsgildet skulle 
lave en vejledning udvalget kunne 
følge
En debat viste, at det er udvalgets 
opgave at komme med forslag til 
ændringer i vejledninger ikke om-
vendt.
7.b Husudvalg, Poul Lyngs ( ind-
sat uredigeret og kursiv.)
Der er ikke meget at sige i husudval-
get hvis jeg ikke skal gentage mig 
selv fra gildetinget, vi har stadig ikke 
fået en ny lejer til annekset, der har 
været henvendelser, men desværre 
ikke en der var klar til at indgå et leje-
mål, det er vigtigt vi finder en løsning 
på det, vor økonomi er stram og den 
bliver ikke bedre af at vi mangler en 
leje indtægt, så alle ideer om en løs-
ning er meget velkommen.
Vi har fået perlesten på pladsen der 
hvor der manglede, pladsen ved af-
falds containerne er blevet renset for 
mos så man igen kan se der er flise-
belægning. Vi har i sommerens løb 
nogle mindre opgaver vi vil løse, lidt 
malerarbejde og andet som vi selv 
får fikset.
Hovedrengøring er planlagt til 

mandsag den 28. august og vi vil ef-
terfølgende få gulvtæppet renset, så 
vi har et fint hus til vi startet op efter 
sommerpausen. 
Der er en utæthed i taget på an-
nekset det har Ove (Lonnis mand), 
som er tagdækker, lovet at se på, og 
han har efterfølgende repareret det, 
det får vi ingen regning på, tak for 
det, taget er meget slidt og trænger, 
inden ikke alt for længe til at blive 
renoveret, Ove vil komme med et 
forslag.
Til slut en opfordring til alle gilde-
brødre, hav øjne og øre åbne, om 
emner til en ny lejer til vort anneks, 
det er i alle gildebrødres interesse at 
vi finder en bruger til lokalet.
Poul Lyngs

Nb! husk hovedrengøring den 28. 
august 2023
7.c Lejrudvalg, Michael M. Ander-
sen indsat uredigeret og kursiv
Siden sidste stadsgilderådsmøde i 
oktober 2022, har vi på Frydenborg 
arbejdet med følgendende:
Vinterklargøring 2022
 8. og 9. november med stor opbak-
ning af GB
Nedtaget pynteskodder
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E.H. Tømrer- og snedkerforretning
Speciale: Døre og vinduer I Træ-alu, - til- og ombygning 
Certificeret Toldtekt akustik-fagmand. Medlem af Dansk Byggeri

Ebbe Holst
Tlf. 2172 7847

ebbe.holst@mail.dk

Vonsildvej 225
6000 Kolding

- Nyt Gildeflag er hejst
- Oprydning i tavlerum
- Eftersyn af diverse 
 hasper og dørgreb
- Beskæring af buske og hegn
- Rydning af visne planter
- Montering af ny Ofyr - grill
- Tagrender er renset
- Bygning af pavillon 
 Shelterbyg
- Nivellering af terræn i 
 Pavillon og mellem 
 pavillon og borde/
 bænkeplads 
- Indvielse af bålhytte 26.  
 april  kl.16,00 med GB og 
 naboer, her var der ca. 50  
 besøgende 
 Fremtidige aktiviteter 
• Male døre og vinduer som  
 vi regner med at gøre den  
 24 og 25 maj samt til 
 arbejdsdage den 30 og 31  
 maj
• Nye stolper under bænke  
 ved bålpladsen.
• Udskiftning af rådne planker  
 på borde og bænke på om- 
 rådet.
• Etablering af læhegn/rafte 
 hegn ved bålhytte.

Mastesejls mast nedtaget og givet til 
Houens odde.
Grilloverdækning + grill fjernet og gi-
vet til spejderne i Strandhuse.
Fældet et træ ved depot.
Forårsklargøring    2023
21. marts med deltagelse af 24 GB.
- Gennemgang af service i  
 køkkenet
- Vakuumventil til kloakudluft-   
            ning monteret
- Skruehuller er udfyldt efter   
            pynteskodder
- Spejle er udskiftet (8 stk.)
- Rep. efter el-radiator spise- 
            sal
- Sengebund er repareret for  
            tegning
- Dørkarm med graffiti er mal- 
            et
- Brændeskur på affalds 
            pladsetableret
- Fjernet sten foran rutsjerør  
            ved stranden, som desvær- 
 re er fyldt op igen.
- Limning af nye stole 
 (plastdupper)
- Efterspænding af borde i 
 spisesalen
- Fjernt fliser fra 
 borde/bænkesæt

REGNAR
STAUGAARD

Statsaut. revisor
Mazantigade 9
6000 Kolding

Tlf. 75 52 37 99
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Altid mere end 1.000 nye 
og brugte kvalitetsbiler
Find din nye bil på 
Autocentralen.com

• Udskiftning af hånd-boldmål
• Basketball net skiftes
• Klargøring af projekt til 
 renovering af køkken og 
 toilet/bad 
• Supplering af service i 
 samråd/fællesindkøb 
 med husudvalg

Uden den store opbakning der har 
været fra alle de gildebrødre, der er 
kommet og hjulpet, når der er kal-
det til arbejdsdage på Frydenborg, 
har det ikke været muligt at kunne 
gennemføre alle de arbejdsopgaver 
som jeg lige har nævnt. Så derfor 
skal der lyde en fantastisk stor tak 
for arbejdsindsatsen og opbakning. 
Karsten Barfoed spurgte ind til ti års-
planen, og blev orienteret herom.
Henning Spens spurgte ind til køk-
ken og bad renovationsplaner, der 
er intet budgetlagt pt.

7.c.a udlejning Bent Christensen
BERETNING for Udlejning – Fry-
denborglejren indsat uredigeret 
og kursiv
2023 har haft en svag begyndelse, 
med kun tre bookinger, en i januar 
og to i marts, men herefter er det 

forløbet positivt med en belægning 
på 52,6% for hele året. At det så 
passede fint med ubesatte dage i 
februar og marts, i forbindelse med 
opfø-relsen af Pavillonen, var jo så 
positive.
Resultat dags dato:
2023 - Bookede dage (192) - Låste 
dage (49) - Ledige dage (124) 
Fra dagsdato til og med uge 42 er 
alt optaget. Tilbage er november og 
december her er kun en weekend 
udlejet. 
Jeg vil gerne benytte taletiden med 
at takke Lejrudvalget for den store 
indsats de gør for at vedligeholde og 
udvikle Frydenborglejren til gavn for 
kunderne, og ikke mindst for gilder-
ne i Kolding. 
Ligeledes en stor tak til Stadsgilde-
ledelsen for den positive opbakning 
og troen på at Frydenborglejrens 
projekter lykkedes.

7.d Distribution Kurt Schmidt 
(indsat uredigeret og kursiv)
I 2022 delte vi HOME flyers ud 7 
gange.
Vi omdelte i alt 45.480 flyers, og 
tjente kr. 90.96,00.
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Byens VVS´er
Byens VVS´er Byens VVS´er

Byens VVS´er

 2023:
I februar måned omdelte vi 8.200 
flyers, 
Anden omgang er i fuld gang, med 
omdeling af 9.500 stk. flyers.
Omdelingen slutter d. 24. maj.
Så vi er ved fælles hjælp i gang med, 
at tjene penge til
den evige sultne pengekasse.
Kurt

7.e Ridderudvalg Karsten Barfoed
Karsten Barfoed meddelte at der 
ikke var nogen tilmeldte til ridderfor-
beredelse i år
7.f Aktivitetsudvalg Finn Morten-
sen indsat uredigeret og kursiv
Til Lillebælt Halvmarathon stillede 
vi med 22 gildebrøre som vejviser. 
Desværre manglede der nogle bla-
de med post nr. m.m., så flere af 
posterne blev bemandet med flere 
personer ind beregnet.

Angående hjælp til Grøn koncert, får 
vi først svar fra musik Kolding midt i 
maj måned.

Angående parkeringsopgaven til 
opera på Skamling, får vi først svar 
fra musik Kolding sidst i maj måned.

 
Ad 8 Eventuelt herunder GIM og 
Onsdagsklub
Gim:
Aase Jensen forklarede om Fellow 
Ship Day i Kolding søndag den 29. 
oktober 
Og appellerede til hjælp fra gilde-
brødre i Kolding.
Jørgen Pørksen appellerede til at 
penge fra Frydenborg også kom Hu-
set og hjælpekomiteen til gode.
Det gør de jo også indirekte da kon-
cernregnskabet dækker alle under-
skud ind.
Erik Madsen spurgte om der kunne 
laves et fælles ejendoms selskab for 
både hus og Lejr.
Ingen konklusion !
Erik Madsen spurgte til hvad vi fik 
for kontingentet til landsgildet, blev 
ikke debatteret.
Onsdagsklub :
Henning appellerede til at flere be-
nyttede af dette fælles mødested for 
alle gildebrødre.
Christian Sønderby efterlyste ind-
læg til hjemmesiden , hjemmesiden 
skulle gerne gå i luften den 1. august 
2023.
Der var en bekymring omkring skat. 
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2. Gilde Gildehal 20. april.

Tove indledte denne Forårsgildehal 
med vores alles påvirkning af fugle-
nes kvidren, dagene er blevet læn-
gere, man kan næsten høre bladene 
folde sig ud, og når vi føler at lyset 
og solen er blevet stærkere, ople-
ver vi nok alle selv at være blevet 
tilført dejlig mere energi. Tove håber 
at denne nye energi som vil holde 
til næste Gildeting, hvor vi skal have 
en ny Gildemester.
Gildemestertalen udsprang fra ordet 
Grønlænderstiv, et ord som var ble-
vet tilføjet omkring 2017 i ordbogen. 
Herefter var der beretning omkring 
Tarrak-Tupilak Petrussen liv, en ung 
mand der havde levet sit liv mel-
lem Danmark og Grønland, og hvor 
svært det havde været. Vi afsluttede 
talen med rap sang på Grønlandsk, 
udgivet af Tarak.
Bodil holdt 5 min, om at vi er ikke 
ene i den båd, at mangle nye med-
lemmer. Ældresagen er de eneste 
der pt kan få nye.
Eftergildehallen er som sædvanligt, 

Regner Staugaard oplyste at vi for 
mange år siden har fået grønt lys til 
moms og skattefrihed 
Debat om juletræs fest skulle udgå, 
der var opbakning til at stadsgildet 
kun beslutte at nedlægge udvalget. 
Udvalget er en del af årbogen som 
ikke bliver ændret nu fordi vi er tæt 
på trykning, men feste er stregt un-
der gildernes aktivitetskale-der.
Karsten spurgte hvornår Stadsgil-
dets nye fane skulle indvies. Stads-
gildet finde en passende lejlighed
Erik Madsen opfordrede igen til at 
samle udvalgen for hus og lejr i et 
ejendomsselsksb
Peter Eeg oplyste at regnskaber for 
fremtiden blev udsendt elektronisk, 
så ksn gildebrødrene forberede sig i 
god tid, og selv printe det.
Britta appellerede til at gilderne for-
talte hende i god tid hvis vi ikke skul-
le bruge hende i køkkenet.

09.05.2023
Henning Lorentzen

Fynsvej 40, 6000 kolding • Tlf. 2143 4601
cs@abcprint.dk  • www.abcprint.dk

Print
din sikkerhed 
for en god print løsning

2. GILDE
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fyldt med megen snak, og god mad. 
Boller og lagkager kunne meddele at 
der var vist interesse fra Olivenha-
ven at de muligvis også gerne ville 
på besøgslisten, til et arrangement.

Britta

Den 11. maj klokken 19 mødtes 2. 
gilde uden for et parcelhus i Seest. 
Vi var blevet inviteret til at se noget 
så eksotisk som en japansk have i 
Kolding. Japanske haver forbindes 
ofre med bonsai træer. Disse stam-
mer fra Kina omkring år 700, hvor 
de voksede vildt i bjergene. De små 
træer blev bragt hjem i små skåle og 
navnet punsai. I det 11. og 12. år-
hundrede blev træerne bragt til Ja-
pan og træerne fik navnet bonsai. 
Første gang bonsaitræerne så da-
gens lys i Europa var i 1902 i Frank-
rig.
Vi blev modtaget af Jette og Tommy 
og allerede i forhaven kunne vi se, at 
det var en ikke helt almindelig have 
vi skulle se. Her var de flotteste ro-
dodendron og også nogle mere ek-
sotiske træer.

HOPPES ANLÆGSTEKNIK
    Speciale Græsplæner
    Anlæg
    Belægninger m.m.

Henrik Poulsen
Hoppesvej 118, Vonsild, 6000 Kolding
Tlf. 7556 7272  -  Mobil: 4086 5672
Mail: post@hoppes-anlaeg.dk

T  æ  p  p  e  r
G a r d i n e r
G   u   l   v  e

I0A

Da vi kom om på den anden side af 
huset, blev vi mødt af en karpedam, 
der er så stor, at det nærmest kan 
kaldes en sø. Der var massevis af 
fisk i de flotteste nuancer – især de 
røde var meget imponerende. Van-
det var 2 meter dybt og alligevel så 
klart, at vi kunne se alle fiskene. Det 
fik vi en forklaring på, da Tommy 
åbnede døren ind til den tidlige-
re garage, der var fyldt op med et 
rensningsanlæg, der bestod af flere 
vandkar og et meget avanceret ren-
sesystem.

2. GILDE
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Bag ved dammen rejste der sig en 
flot have bestående af alle mulige 
slags japanske træer i et kuperet 
terræn, og vi fik en spændende 
rundvisning, hvor Jette og Tommy 
fortalte om, deres udfordringer ved 
pasningen af de specielle træer og 
anlæggelse af haven. Japanerne 
går meget op i, at træerne danner et 

tag, og der var flere hygge-
kroge, hvor man kunne sid-
de i skygge under træerne. 
Vi så også, hvordan man 
danner de ”flade puder” på 
træerne, ved at sætte høn-
senet på.
Efter rundvisningen i ha-
ven, spiste vi vores med-
bragte sandwich på Inger 
og Tommys hyggelige over-
byggede terrasse. Taget på 
terrassen bestod af buer, 
der vendte nedad og Jette 
fortalte, at det havde været 
meget vigtigt for Tommy, at 
bygge taget på denne spe-
cielle japanske måde. Da 
de så for nogle år siden var 
i Japan, så de ikke et ene-
ste tag, der var bygget på 
denne måde. Det viste sig 
så, at den måde taget er 
bygget på, er kinesisk. På 

den måde, er der også kommet no-
get kinesisk i den japanske have.
Vi vil gerne sige tak til den arran-
gerende gruppe og især til Jette og 
Tommy for en hyggelig aften og en 
spændende rundvisning.

Rita Thomhav

) \,\. )-o;}.\ 
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chi i 17 18 år, og i dag tager han det 
mere som afslapning. Thai chi er en 
blanding af fysisk træning og medi-
tation. Udøvelsen af sporten foregår 
i langsomme og markerede bevæ-
gelser, hvor de forskellige bevæ-
gelser alle har navne, og gennem 
øvelserne bruger udøveren krop, 
sind og kultur. Sporten er god til at få 
afstresset hele kroppen, da udøve-
ren bruger hele kroppen på en gang, 
så både krop og sind bliver inddra-
get på én gang under de langsom-
me, men markerede bevægelser.                                                                                                                                      
    I kampsporten kan indgå både 
sværd og stok, sporten kan udøves, 
så man tager hensyn til kroppens 
eventuelle skavanker. Før udøvel-
sen af sporten varmer man kroppen 
op med chi gang, som er baseret 
mere på gymnastiske øvelser, heref-
ter går man over i thai chi øvelserne, 
som bygger meget på balance og 
harmoni underbygget af vejrtræk-
ning, som alle er medvirkende til 
kroppens harmoni, luften skal træk-
kes helt ned i maven, og der skal 
være stille i hovedet.            
Bagefter: Sæt jer ned og hør noget 

Gildemøde.1. Gilde 
4. maj 2023

Gildemøde med foredrag 1. Gilde 
torsdag den. 4. maj 2023.
Gildemester Niels Zoega bød vel-
kommen til 19 gildebrødre, som var 
mødt frem til gildehuset for at få en 
hyggelig aften, og forhåbentlig få 
noget med herfra. Aftenen var lagt i 
hænderne på 4. gruppe som havde 
valgt Otto Bjerregård som bordleder. 
Aftenen startede med spisning, som 
var stegt flæsk med persillesovs 
frembragt af Britta som sædvan-
lig, og gruppen havde husket lyset 
i vinduerne i anledning af 4. maj.                                                                                                              
4. gruppe havde lavet aftale med 
Kalle som er instruktør hos Asia 
sportscenter Kolding. Han fortalte 
indledningsvis om thai chi, at det 
oprindelig stammede fra klassisk 
Kinesisk kampsport opstået ved, at 
man i 1400 tallet havde nogle år, 
hvor våben var forbudt i Kina, og 
man havde således 
kun sin egen krop til 
at forsvare sig med.                                                                                    
I 1700 – 1800 tal-
let blev det mere al-
mindelig som sport 
med flere stilarter, 
en af varianterne er 
karate, som er en 
hårdere og hurtigere 
stilart. Kalle er 72 år 
gammel, og han har 
været instruktør i thai 

Gefionvej (med drive-in)
Mandag - fredag kl. 9.00-17.30
Lørdag kl. 9.00-14.00

Jernbanegade i Centrum
Mandag - fredag kl. 9.00-17.00
Lørdag kl. 9.00-13.30

Kolding Storcenter
Mandag - fredag kl. 10.00-20.00
Lørdag - søndag kl. 10.00-17.00

Vonsildvej i Syd (med drive-in)
Mandag - fredag kl. 9.00-17.30
Lørdag kl. 9.00-14.00

tlf. 75 52 42 33
www.koldingloeve.dk
kolding@apoteket.dk

facebook.com/koldingloeve

ÅBNINGSTIDER

1. GILDE
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stille musik, det er mentalt selvfor-
svar.                    

Niels Zoega takkede Kalle for 
hans interessante indføring 
i thai chi universet, og over-
rakte ham en indkøbt vingave.                                                                                                                                       
Klokken var blevet 22. og Niels af-
sluttede på vanlig vis, og ønskede 
gildebrødrene god tur hjem.
Preben

3. Gildes Gildemøde           
den 11. maj 2023

.
I år havde gruppe 4 arrangeret et 
gildemøde ved Naturskolen Perlen, 
Christians 4. Vej.
30 gildebrødre og ledsagere deltog 
i gildemødet, der overordnet bestod 
af velkomst, en guidet gåtur i områ-
det ved Kaj, hyggeligt samvær og 
afslutning med pizza.
Per Johannsen bød velkommen og 
vi startede aftenen med sangen kom 
maj du søde milde. 
 

Vi matcher laveste netpris
V/ Thomas Sørensen & Klaus Olesen

Platinvej 4, 6000 Kolding Tlf. 75 52 50 22

&
Kolding 

Vi matcher laveste netpris
V/ Thomas Sørensen & Klaus Olesen

Platinvej 4, 6000 Kolding Tlf. 75 52 50 22

&
Kolding 

Salg service og vedlighold alle mærker
Montage af alle mærker
Nye og brugte anlæg

3. GILDE
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Vi fik så også en ”enkelt” til at fort-
sætte turen tilbage til naturskolen

Under turen var der et par gilde-
brødre, der trængte til en god snak.
 
Efter turen i området blev der ser-
veret pizza og tilhørende drikkeva-
rer og der blev også tid til hyggeligt 
samvær mv.
 
Vi var meget heldige med vejret. 
Både temperatur og tørvejr, var per-
fekt. 
Vi fik set og hørt om et område i Kol-
ding jeg og nok en del andre ikke 
har set før.
Vi sluttede aftenen med sangen I 
skovens dybe, stille ro og afslutning 
ved Gildemester Christian Sønderby 
og gruppe 4 ved kaj Vahlkvist.
Foto: Michael Nørgaard Andersen.
NC Skriver 

 HYLKEDALVEJ 3 - 6000 KOLDING - 75 52 47 55 - MAIL@VAGN-O.DK

EL-INSTALLATIONER
FEJLFINDING OG REPARATIONER
EL- RÅDGIVNING

EL-EFTERSYN
IHC-INTELLIGENT STYRING

PLC-STYRING

Døgnvagt

Vagn O. Electric
 Aut. EL-installatør

ALLE 
GILDEBRØDRE ER 

VELKOMMEN I 
ONSDAGSKLUBBEN 

Naturskolen Perlen ligger smukt  
placeret i Djævlekløften, med Geo-
grafisk Have som nabo og med et 
helt unikt landskab langs Dalby Møl-
lebæk. Der er kort afstand til skov, 
overdrev, eng og fjord. Naturskolen 
ejes af Kolding Kommune.
Kaj var guide på turen rundt i områ-
det langs med Møllebækken og ind 
igennem kolonihave-området Sva-
nesøen. 
Vi var på besøg ved Inger og Kajs 
kolonihave, der ligger smukt med 
udsigt over Svanesøen.
Ved besøget fortalte Kaj om områ-
dets historien og hvorfor  de havde 
anskaffet en kolonihave. 
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FØDSELSDAGSGILDHAL

Tirsdag d. 18. april 2023 havde 5. 
Gilde fødselsdagsgildehal. Sytten 
gildebrødre deltog i gildehallen. Da 
vi trådte ind i gildehallen, blev der 
spillet forår fra Vivaldis de fire års-
tider. 

Gildemester Tove Andersen indledte 
med, at fortælle om Kaj Munks blå 
anemone. Den blev flyttet rundt for-
skellige steder, men med stædighed 
overlevede den. Derefter sang vi 
selvfølge-lig den Blå Anemone.

Den 19. februar 2023 mistede vi Bo-
dil Eliasen. Bodil var en me-get ak-
tiv gildebror, som altid mødte op til 
tiden. Hun startede i 2. Gilde, hvor 
hun havde flere ledelsesposter. Si-
denhen over-gik hun til 5. Gilde. På 
trods af en høj alder, gik hun glade-
lig rundt med flyers. Men på det sid-
ste, måtte hun desværre melde fra, 
p.g.a. svigtende hel-bred. Et minuts 
stilhed. Elly spil-lede derefter nok så 
smukt—Altid frejdig når du går.
Ære være Bodils minde.

Tove fortsatte med at fortælle om sit 
væbnersvar, som var respekt. Hun 
henviste her til Jacques Cousteau, 
som for 49 år siden, på sine eks-
peditioner i havets hemmeligheder, 
sejlede rundt med sit skib Calypso, 
og her var hans motto RESPEKT. 

Når du bliver 18 år giver det en 
del rettigheder. Du må køre bil, du 
får stemmeret og ikke mindst du er 
voksen. Alder vækker forskellige 
tanker, nogle er stolte, andre skjuler 
sin alder. En lille hemmelighed, som 
få dage fylder jeg 67 år, men jeg er 
ikke klar til, at blive pensionist for 
ALDER ER BARE ET TAL!

Det er 49 år siden, at fugleun-gen 
fløj ud af reden, og 5. Gilde blev 
startet. Et stort tillykke til 5. Gilde.

5 minutter Mette:
(Uddrag)
Kære gildebrødre-tillykke med fød-
selsdagen-til os alle i 5. Gilde.I år 
fejrer vi i ISGF fødsels-dag, endda 
en af de runde, idet ISFG blev stiftet 
d. 25. oktober 1953. ISFG står for 
International Scout And Fellowship. 
Stiftel-sesdatoen er siden 1966 ble-
vet markeret som FELLOWSHIP 
DAY, hvor man også skeler til dagen 
før FN-dagen 24. oktober. I ISGF er 
vi opdelt i fem regioner, hvor vi hører 
til regionen Europa, og underregio-
nen baltisk gruppe. Det er Europa 
som holder møde i Ranum her til 
sommer.
I år fejrer vi Fellowship Day d. 29. 
oktober med en frokost i Bram-
drupdam og fælles åben gildehal, 
det vil sige også åben for gilde-
brødre, der endnu ikke er opta-
get. Deref-ter frokost og unde-
holdning. Mette var inde på mange 
forskeliige ting, og hun sluttede af-
med at omdele et sangark, hvor vi 
skulle synge It`s a small world.

5. GILDE
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Indvielse af pavillon 
på Frydenborg.

Den 26. april 2023 havde vi indvi-
else af Frydenborg lejrens nye pa-
villon, hvor ca. 50 gildebrødre med 
ledsagere og naboer deltog i festlig-
heden.
Formanden for Frydenborg udval-
get, Michael Andersen bød vel-
kommen, hvor han kort fortalte om 
processen fra de første idéer til det 
færdige projekt.
Processen har taget ca. 1 ½ år. Vi 
startede med det første tilbud fra 
Shelterbyg. Der efter skulle projektet 
godkendes ved forskellige myndig-
heder, blandt andet hos Kystdirekto-
ratet, Fredningsnævnet, Landzonen 
og til nabohøring Byggetilladelsen 
ved Kolding Kommune samt alle an-

Kurt læste Gildeloven, og til Mo-
zarts smukke tema Elvir Madigan, 
fra hans klaverkonzert nr. 21, kunne 
vi forlade gildehallen.

Vi kom ind til flot pyntet bord, hvor 
Per var udnævnt til bordleder. Da-
gens menu var først nogle hap-
sere med tunmousse og torske-
rognmousse. Derefter hakkebøffer 
i cremet flødesovs. Til dessert var 
der islagkage og kaffe. Ind imellem 
sang vi Grøn er vårens hæk. Tove 
S. havde arrangeret en præmieop-
gave, hvor alle fik en ”temmeseddel” 
med 10 spørgsmål. Den som havde 
flest rigtigge, fik en premie. Kurt fik 
lov til at sælge de nye Sct. Georgs 
klistermærker for en flad tyver.

En dejlig aften var slut, og vi sluttede 
på vanlig vis. En stor tak til 3. gruppe 
for et flot arrangement.

Skriver Kurt

FRYDENBORG
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søgninger hos myndighederne og 
desuden ansøgning om donationer 
trak virkelig ud. En masse skrive-
arbejde hvor Bent Christensen har 
trukket det tunge læs. Nu er projek-
tet endelig færdig og det er blevet 
virkelig flot.
Herefter fik Stadsgildekansler Hen-
ning Lorentsen ordet: Henning hold-
te en godfestlig og munter tale. 

Frydenborg lejren 26. april 2023. 
Kære Ole, Bent og Michael og Fry-
denborg udvalg, tillykke med denne 
pragtfulde Bålpavillon.
Kære naboer, jeg håber også I sy-
nes at det er en forskønnelse af om-
rådet.
Jeg har selv igennem årene været 
en del af lejrudvalget.

Og en af mine opgaver, som Ole al-
tid pudsede mig på, var altid at stå 
for opsætning og nedtagning af tel-
tet.
Og jeg mindes hvor svært det var, 
når vi i en orkan, og på stige, skulle 
tage resterne af teltet ned, inden det 
forvoldte mere skade.
Der har være udtalt, at det var også 
fordi at beplantningen var fjernet 
mod vest.
Men den storm som også rev stil-
ladset ned ved Sct.Georgs Aften på 
Slottet kom altså fra øst.
Det er så årsagen til at udvalget be-
sluttede at der skulle arbejdes på 
etablering af en Pavillon.
Resultatet ser vi i dag.
Sådan som jeg husker tilbage på de 
23 år jeg har været gildebror.
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Det hele startede efter et par lejr-
chefer, hvor der ikke skete det helt 
store, men lejren blev naturligvis, 
passet og plejet.
Men da Nis Henning Jørgensen tog 
over, startede en god periode med 
vedligeholdelse af huset.
Med mange forbedringer bla. et helt 
nyt tag skaffede han U/B, 
Og Nis Henning startede projektet, 
at hver gilde skulle have faste vedli-
geholdelsesområder.
Det er en succes, der stadig funge-
rer.
Da Ole kom til startede han først en 
periode med oprydning i beplantnin-
gen.
Og Ja Ole du vandt over mirabellen, 
det var en vældig præstation.

Huset har gennemgået en forvand-
ling, både med nye senge og ma-
drasser, varmepumper, så tempera-
turen holdes på konstant temperatur.
Nye stole i spisestuen, udenoms 
arealerne er velplejede, og så sidst 
denne pragtfulde pavillon.
Super gået Ole !!!
Selv om køkkenet ikke har undergå-
et nogen modernisering endnu, kan 
jeg fortælle at jeg skulle tage imod 
et hold Tyske gæster, og de havde 
en rigtig ”Mutti” med som madmor, 
og hun havde en alenlang liste med 
spørgsmål til køkkenet, men da hun 
kom ind og så Opvasker og ovn, 
pakkede hun, med et stort smil sin 
liste sammen igen
Den udvikling er ikke kommet af 
sig selv, udvalget herude har været 
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ildsjæle, og har mødt frem når Ole 
kaldte til arbejde.
Og Ole var altid den første der selv 
var her med sin ”blå negl”, altså 
værktøjsvogn.
Sidst vi havde forårsklargøring mød-
te ikke mindre en 24 gildebrødre op, 
der var indkaldt til to dage arbejde.
Men Oles omfattende liste på 30 
punkter var stort set færdig på en 
dag.
Holdet der kom dagen efter, jeg tror 
bare de gik, og daskede rundt.
Der er selvfølgelig en mistanke om 
at det Oles kone Susannes pragt-
fulde frokost der trak.
Men jeg tror stadig at det er den re-
elle interesse der trækker.
Nu Tager Michael Andersen over, 
det er store sko du skal udfylde, 
men det ser vi frem til, med glæde, 
Michael er nemlig en arbejdsbombe.
Jeg var sammen med ham da vi 
skulle fjerne taget over den gamle 
grillplads, og jeg siger jer bare, det 
tangerer ham Tv figur ”smadreman-
den.”
Udviklingen er også drevet af en 
rullende 10 års plan, sådan at der 
er sat penge af, til vedligeholdelse 
hvert år.
Når vi ser på økonomien i Fryden-
borg lejren er den jo knaldgod og lej-
ren lejes ud som aldrig før.
Og udlejningen drives af Book Hus 
som er et landsdækkende udlej-
ningssystem, som alle offentlige in-
stitutioner også bruger, som bevirker 
at udlejningschefen har et minimum 
af arbejde.
Det koster naturligvis penge, men 

de er givet godt ud.
Dette er sammen med gildebrødre-
nes frivillige arbejde med parkering 
og uddeling af flyers medvirkende 
til at gilderne i Kolding kan dele be-
tragtelige beløb ud til værdig træn-
gende i Kolding.
Alene har Frydenborg lejren doneret 
ophold i 2022 for ikke mindre end 
82000.00 kr.
Og donationer samlet fra alle gilder-
ne  på ikke mindre en 200.000 kr. i 
alt, det kan vi være stolte af.
Selv om det ikke kun er enkeltper-
soner der er skyld i udviklingen, har 
Michael, Ole og Bent i de seneste 
år været den inspirerende  drivkraft i 
udviklingen på Frydenborg. 
Og hvis vi separat ser på projektet 
her i pavillonen, er det en alvorlig 
omgang for at får enderne til at nå 
sammen.
Projektet startede den 16-12-2021,  
fredningsnævnet ansøgt 13.01. 
2022, godkendt 24.04.2022,
Kystdirektoratet ansøgt 13.01.2022, 
godkendt 09.09.2022
Omstillingspuljen ansøgt 
24.04.2022, godkendt 08.06.2022
Byggeattest ansøgt 21.10.2022, 
godkendt 07.02.23
Landzone ansøgt 28.10.2022, god-
kendt 08.01.2023 
Jubilæumsfonden ansøgt 
22.11.2022, godkendt 29.03.2023
Hele projektet har et budget på 
230.833 kr.
Med div. Donationer, og egne hen-
satte midler, har projektet et over-
skud på 8259 kr. som overføres til 
nyanskaffelser.
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Med den projektmængde og ansøg-
ninger hos myndigheder, ville enhver 
opgive at få projektet gennemført.
Men Bent Christensen som har sine 
aner hos det gamle danske røde 
postvæsen, som har jo mottoet ”I 
sne og slud posten skal ud ”
Godt gået !
Men det stopper jo ikke her.
Som en del af lejrudvalget har jeg 
set ideer og udkast til fremtidig inve-
steringsplan, og den er omfattende.
Frydenborg-lejren går en lys fremtid 
i møde !!!
Til Sct. Georgs Gilderne og Lejrud-
valg vil jeg sige, tillykke med pavil-
lonen.
Hurra 

Efter Stadsgildekanslerens tale blev 

der serveret øl, vand og pølser. Pøl-
serne blev ristet på vores nye flotte 
Ofyr grill. Desuden fik vi overrakt en 
gave fra Susanne og Ole, et bobspil 
som Susanne selv har lavet. Det 
blev straks afprøvet, da Susanne 
udfordrede Formanden. Bobspillet 
vil være til fri afbenyttelse for Fry-
denborg lejrens gæster/lejere 
Alt i alt en rigtig dejlig dag på Fry-
denborg.

Michael Andersen – Skriver

Fotos: Kurt Schmidt
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Søsætning af gildebåden mandag d. 
15 maj 2023

4. GILDE

Foto: Tove KnudsenFoto: Tove Knudsen
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Maj marked 19 maj 2023

Foto Christian Sønderby

MAJMARKED

SMIL



TAG STILLING TIL FREMTIDEN

Vi hjælper gerne med at udfærdige en fremtidsfuldmagt, 
så du har mulighed for at bestemme, hvem der skal råde, 
hvis du ikke længere selv er i stand til det.  
Pris er 2.000 kr. inkl. moms. 

For par er prisen 3.000 kr. inkl. moms.  
Rabat for gildebrødre med familie er på 10%.
Ring til Anette på tlf. 28 10 31 21 og hør mere.

KOLDING ÅPARK
v/ Lynggaard & Hansen P/S
Kolding Åpark 8N · 6000 Kolding
kolding.aapark@home.dk
Tlf. 75 52 09 33
Ejendomsmæglerkæde for Danske Bank koncernen

Er du medlem af Sct. Georgs Gilderne og bor i Kolding,  
så får du rabat på kr. 5.000 + gratis online markedsføring, 
når du sætter din bolig til salg ved home Kolding Åpark. 

Kontakt os allerede i dag og start 
med en gratis og uforpligtende  
salgsvurdering af dit hjem. 

ØNSKER DU ET TRYGT BOLIGSALG? 5.000
Rabat på salæret

*  Kan kun benyttes af sælger, der har indgået 
6 måneders formidlingsaftale hos home 
Kolding Åpark. Beløbet er inkl. moms og kan 
ikke ombyttes til kontanter. Startpakken fås 
uden beregning. Gælder til den 31.12.2023.

Sandra Lykke Nielsen
Line Mains Damgaard

Kr.

Anette Lynggaard Holm

   


